



Paris, 4 July 2016,

The Alumni of ESCP Europe are against a merger between ESCP Europe and Novancia

Having met on July 1st, the ESCP Europe Alumni Board, that brings together the 45,000 ESCP Europe graduates, decided unanimously to stand against the merger project between ESCP Europe and Novancia, in the way it is currently being led by the owner of both schools: the Paris-Ile de France Chamber of Commerce and Industry.

Far from being a development opportunity for ESCP Europe, this project would increase the School's costs and deficit (between 8 and 10 million euros of added deficit in 2017).

As a relevant project in line with the educational offer at European scale, the Alumni are in favour of developing the European Bachelor launched by ESCP Europe in 2015. However they refuse to put ESCP Europe at huge financial, social and educational risk, when even the CCI cannot guarantee the financing of this project and ESCP Europe should no longer depend on the CCI from the end of 2017.

Arnaud Nourry, the Chairman of ESCP Europe Alumni declared: "Each ESCP Europe graduate has put in human and financial efforts to obtain this school's degree. A school, created in 1819, among the front runners of global business schools, which trains a large number of senior managers in our companies. The value of this degree is endangered by a project conceived in a hurry and without listening to the graduate and student communities. I am therefore urging the elected members of the CCI, who shall meet on July 7th, to postpone the review of this project to a later date, at least until December. By then, a new Board and Chairman will be in charge of the CCI, as it is them who will have to take responsibility of the consequences of such an action. I would like to add that as Chairman of the Alumni, I would be unable to support this project and will draw the consequences of the vote on July 7th."

Press contacts:

Eva Mollat du Jourdin : 01 43 57 54 50 emollatduJourdin@escpeuropealumni.org

Myriam Simonneaux : 01 43 92 34 20 msimonneaux@hachette-livre.fr



Paris, le 4 juillet 2016,

Les Alumni d'ESCP Europe s'opposent au rapprochement d'ESCP Europe et Novancia

Réuni le 1er juillet, le Conseil d'administration de l'association ESCP Europe Alumni, qui fédère les 45000 diplômés de ESCP Europe, a décidé à l'unanimité de s'opposer au processus de rapprochement de ESCP Europe et Novancia tel qu'il est mené par la Chambre de Commerce et d'Industrie de Paris-Ile de France, propriétaire des deux écoles.

Loin de constituer une opportunité de développement pour ESCP Europe, ce projet reviendrait à alourdir les charges et le déficit de l'Ecole (entre 8 et 10 Millions d'euros de déficit supplémentaire en 2017).

Favorables à l'accélération du Bachelor Européen lancé par ESCP Europe en 2015, projet pertinent au regard de l'évolution de l'offre pédagogique à l'échelle européenne, les Alumni refusent d'exposer ESCP Europe à une prise de risque massive, financière, sociale et pédagogique, alors même que la CCI ne garantit pas le financement de ce projet et que ESCP Europe ne devrait plus être un département de la CCI à partir de fin 2017.

Arnaud Nourry, le Président de l'association ESCP Europe Alumni a déclaré : *«Chaque diplômé de ESCP Europe a fourni des efforts humains et financiers pour obtenir le diplôme de cette école qui a été créée en 1819, qui fait partie du peloton de tête des grandes écoles de commerce mondiales et qui forme une grande part des dirigeants de haut niveau de nos entreprises. La valeur de ce diplôme est mise en danger par un projet conçu dans l'urgence et sans écouter la communauté des diplômés et des étudiants. Je demande donc instamment aux élus de la CCI, qui se réuniront le 7 juillet, de reporter à une date ultérieure l'examen de ce projet, à tout le moins jusqu'en décembre, au moment où un nouveau conseil et un nouveau président prendront les rênes de la CCI, car c'est eux qui devront assumer les conséquences d'une telle opération. J'ajoute qu'il me serait impossible de cautionner ce projet en tant que Président des Alumni et que je tirerai les conséquences du vote du 7 juillet».*

Contacts presse :

Eva Mollat du Jourdin : (01) 43 57 54 50 emollatduJourdin@escpeuropealumni.org

Myriam Simonneaux : 01 43 92 34 20 msimonneaux@hachette-livre.fr